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Naučnica iz SZO: Život će se možda vratiti u normalu tek 2022. godine 
 
Tek 2022. godine svet može početi da razmišlja o povratku u život pre-kovida-19, rekla je dr 

Somia Svaminatan, naučnica iz Svetske zdravstvene organizacije (SZO) u Ženevi. 

"Govorimo o 2022. godini, tako da ćemo još dugo morati da održavamo iste mere koje se 

trenutno primenjuju, a koje uključuju održavanje fizičke distance, nošenje maski i održavanje 

redovne higijene", rekla je dr Svaminatan obraćajući se novinarima tokom virtuelnog sastanka 

koji je organizovala Fondacija Ujedinjenih nacija, piše CNN. 

"Te mere moraće da se nastave i kada budemo imali vakcinu i kada započnemo vakcinaciju jer 

nam je potrebno 60 do 70 odsto populacije stekne imunitet pre nego što dramatično smanjenje 

prenosa ovog virusa bude bilo vidljivo", rekla je naučnica. 

"Takođe ne znamo koliko dugo će ove vakcine štititi - to je drugi veliki znak pitanja: Koliko dugo 

traje imunitet? I moguće je da će vam  biti potreban "pojačivač"". 

http://rs.n1info.com/journalist21/CNN-
http://rs.n1info.com/journalist21/CNN-


 
 

Ona je dodala da zdravstveni službenici trenutno žele da kontrolišu koronavirus koji prouzrokuje 

kovid-19, umesto da ga eliminišu u ovom trenutku. 

Iako je vremenski sled i dalje neizvestan i teško ga je predvideti, „mislim da se može reći da 

bismo tek 2022. godine mogli da počnemo da razmišljamo o povratku u normalan život, u 

stanje pre kovida-19", rekla je dr Svaminatan i dodala da ne misli da će koronavirus postati 

sezonski virus kako vreme bude odmicalo. Umesto toga mogli bismo očekivati da ćemo videti 

"uspone i padove" u broju zaraženih. 

 
 

 

Kon: Ko se bahato ponaša, ne može da izbegne ono što piše u zakonu 

Od sutra u 18 časova stupa na snagu odluka da državljani Srbije koji se vraćaju iz zemalja gde je 

veliki broj zaraženih koronavirusom moraju elektronski da se prijave u sistem, i ako imaju 



 
 

simptome, da se jave u kovid ambulante, rekao je za RTS epidemiolog i član Kriznog štaba 

Predrag Kon. 

Predrag Kon je, gostujući u Jutarnjem programu RTS-a, naveo da građani koji se vraćaju u 

zemlju imaju obavezu da se elektronski prijave zdravstvenom sistemu, jer ne bi bilo dobro da svi 

odmah pojure u kovid ambulante. 

Istakao je da se očekuje da u zemlju uđe više od 50.000 ljudi nedeljno i da nijedna inspekcija ni 

kontrola samoizolacije to ne bi mogla da izdrži. 

Kako je objasnio, prijave je nešto što već postoji kao test samoprocene na portalu e-zdravlje i 

prilično je jednostavna, jer se ubacuju lični podaci. 

Kaže da, čim se prijava izvrši preko tog sistema, osoba je rešila svoju građansku obavezu, a ako 

dobije neke tegobe kao što su povišena temperatura, gubitač čula ukusa i mirisa i ostale 

rspiratorne tegobe, onda se javlja u kovid ambulantu. 

Kako je naveo, kada osoba dođe u ambulantu, tamo već postoje povratne informacije. 

Od podataka koje je potrebno uneti tu su granični prelaz i datum prelaska, uz ostale lične 

podatke. 

Kon kaže da je to mera gde kazna nije glavni način borbe, već je potrebno shvatiti da onaj ko se 

bahato ponaša, ne prijavi se, a dovede do posledica i zaražavanja, pogotovo ako dođe do 

tragičnih posledica, ne može da izbegne ono što piše u zakonu. 

"Ja obično kažem, niko nije u konfliktu ni sa kim, nego je samo u sukobu sa zakonom", poručio 

je Kon. 

Zakon se primenjuje ako su posledice ozbiljne  

Kon objašnjava da se sve radi u hodu i da se tri nedelje mislilo da baš ništa ne može po tom 

pitanju da se uradi, ali će se siste za kratko vreme osposobiti da funkcioniše, i ne očekuje se da 

će svi bez problema unositi podatke. 

"Ovo je samo podsećanje svakog građanina da to nije više njegova lična stvar da li će se javiti u 

ambulantu ili ne, znači mora da se javi ak ima tegobe", ističe Kon. 

Dodaje i da završetak nadzora podrazumeva odjavu posle deset dana. 

Ističe da zakon može da se primeni samo u slučaju da su posledice ozbiljne i da se utvrdi da je to 

zbog bahatog ponašanja, odbijanja grašanske obaveze. 



 
 

Kon navodi da je sistem napravljen tako da se sve završava za tridesetak sekundi. Ako neko ne 

zna da s eprijavi, može da mu pomogne neko, a i ako nema pomoć, može da je zatrađi od 

izabranog lekara. 

 

 

Povećava se broj zaraženih – maske, distanca i higijena moraju preći u naviku 

Koronavirus je u Srbiji do sada registrovan kod 32.613 osoba, a od posledica zaraze preminulo je 

736 ljudi. Ukupno je testirano 1.049.379 ljudi. 

Jovanović: Blagi porast zaražavanja u Beogradu, Kragujevcu, Zaječaru 

Direktorka Instituta "Batut" Verica Jovanović rekla je za RTS da epidemijska situacija u Srbiji 
ukazuje na prisustvo koronavirusa. 

Prema njenim rečima u pojedinim gradovima, u Beogradu, Kragujevcu, Zaječaru dolazi do 

blagog porsta broja zaraženih i tu se posebno sprovode mere nadzora. 



 
 

Navela je da je prošle nedelje u osnovnim školama zabeleženo 17 slučajeva zaraze učenika, a u 

srednjim troje. To su, kako kaže, pojedinačni slučajevi sa lakšom kliničkom slikom, koji su 

izolovani i nalaze se kod svojih kuća.  

Doktorka Jovanović navodi da se trenutno registruje pad broja pacijenata sa mehaničkom 

terapijom, ali upozorava da je neophodno da se sprovode mere zaštite i na vreme se javiti 

lekaru jer se svaki slučaj može završiti sa težom kliničkom slikom. 

U kovid bolnici vranjskog zdravstvenog centra 17 pacijenata 

Tokom jučerašnjeg dana, u kovid ambulanti u Vranju obavljeno je 77 pregleda, a od tog broja 39 

prvih. Uzorkovana je krv kod 48 pacijenata i sačinjeno 40 rentgen snimaka pluća. Takođe, 

urađeno je 13 pi-si-ar i 37 brzih testova. 

U kovid bolnici vranjskog Zdravstvenog centra smešteno je 17 pacijenata, od kojih šest 

pozitivnih na koronavirus. 

Ukupan broj slobodnih mesta je 163. Otpuštena su dva pacijenta, a zabeležen je i isti broj 

prijema, podaci su Gradskog štaba za vanredne situacije. 

Na respiratorima 23 pacijenta 

Prema poslednjim informacijama, hospitalizovana je 341 osoba, a na respiratorima su 23 
pacijenta. 

U poslednja 24 sata u Srbiji su zabeležena 102 nova slučaja koronavirusa, a preminuo je jedan 

pacijent. 

U prve dve nedelje nastave u osnovnim i srednjim školama koronavirusom zaraženo je ukupno 

52 đaka i 20 zaposlenih, rekao je ministar prosvete Mladen Šarčević.  

Od početka školske godine u 13 beogradskih osnovnih škola prijavljeno je 16 slučajeva zaraze 

koronavirusom, a epidemiolog Predrag Kon kaže da situacija nije zabrinjavajuća, da se sve drži 

pod kontrolom i da u ovom trenutku nema nijednog razloga da se škole zatvaraju. 

Mera pojačanog nadzora za sve građane Srbije koji se vraćaju iz inostranstva stupa na snagu u 

petak, 18. septembra, u 18 sati.  

Pojačan nadzor za građane Srbije koji se vraćaju iz inostranstva podrazumeva prijavljivanje 

zdravstvenoj ustanovi i obavezu ukoliko imaju bilo kakve tegobe da se jave u kovid ambulante 

domova zdravlja, ukazuju epidemiolozi.    

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4080946/koronavirus-srbija-novi-presek.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4080716/skola-koronavirus-srbija-pravila-zaraza.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4080716/skola-koronavirus-srbija-pravila-zaraza.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4081211/nadzor-gradjani-posao-skole-predrag-kon.html


 
 

Doktor Kon je rekao da građani koji se vraćaju iz inostranstva u Srbiju mogu normalno da se 

vrate na posao uz pridržavanje epidemioloških mera – da izbegavaju bliske kontakte, da drže 

distancu i da nose masku 

 

 

Oboleli leže po hodnicima bolnice, groblja prepuna, ljudi umiru u najgorim mukama, a onda 

korona stiže i u Srbiju: Šta smo naučili i ŠTA NAS TEK ČEKA 

Kada je u Vuhanu krajem prošle godine registrovan SARS COV 2, nama u Srbiji je zbog 

geografske daljine to izgledalo upravo tako - "daleko je...". Ipak... Od početka marta do danas u 

našoj zemlji infekcijom Covid-19 zarazilo se 32.437 ljudi, njih 733 umrlo, dok je u svetu obolelo 

skoro 29, 5 miliona ljudi, umrlo više od 900.000, a izlečeno nešto više od 21 milion. 

Sredinom februara u rekordnom roku od svega nekoliko dana pojavio se Covid-19 u Italiji pa u 

Španiji. Slike i video zapisi koji su dolazili odatle bili su zastrašujući - oboleli su ležali po 

hodnicima bolnice, sanduke umrlih odvozila je vojska iz pojedinih gradova jer pogrebnici nisu 

mogli da postignu sve sahrane. Već početkom marta i u našoj zemlji registrovan je prvi slučaj, 

zatim drugi, treći, tražili su se kontakti zaraženih i sve je delovalo kao da se virusu može stati na 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4081211/nadzor-gradjani-posao-skole-predrag-kon.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4081211/nadzor-gradjani-posao-skole-predrag-kon.html


 
 

put, ali... Formirani Krizni štab, sa najboljim lekarima, epidemiolozima sa velikim iskustvom, 

otpočeo je borbu sa novim neprijateljem. 

Sredinom marta, tačnije 16. marta, naša zemlja proglašava vanrednu situaciju, svi smo u 

prpiravnosti, građanima je savetovano da smanje kretanje, a posebno je bilo neophodno 

zaštititi one naše najstarije sugrađane koji su najranjivija grupa, gde osim njih spadaju i hronični 

bolesnici i trudnice. U početku sve nam je izgledalo kao da ćemo brzo prebroditi. Nakon toga 

uveden je i policijski čas, najpre za starije sugrađane, a kasnije i za sve ostale. Cela Srbija je stala, 

od 18. marta uveden je policijski čas, od 20 časova uveče, za sve građane, dok je za one 

najstarije bilo obustavljeno kretanje u potpunosti. 

April mesec bio je težak za Srbiju, a naročito za grad Niš koji je postao žarište korone, i upravo 

tamo dogodilo se ono što niko nije želeo, korona je ušla u Gerontološki centar. Dan koji Nišlije 

nikada neće zaboraviti, a pre svega zaposleni u Kliničkom centru koji su nadljudskim snagama 

uspeli da smeste više od 200 najugroženijih pacijenata i to samo u jednom danu. U Leskovcu su 

se danima množili slučajevi, a dosta i medicinskog osoblja se razbolelo. 

Mesec dana od kada je korona virus ušao i na naša vrata registrovano je ukupno 1.908 

pozitivnih. Hospitalizovana su 1.082 pacijenta, a ukupno je testirano 7.360 osoba koji su 

ispunjavali kriterijume slučaja. 

Nažalost, preminuo je 51 čovek i to je ono što je svima dokazalo da ova bolest ne bira i da svako 

od nas može da se nađe u ringu sa novim opasnim virusom. Preminulo je 39 muškaraca i 12 

žena. Procenat smrtnosti do poslednjeg izveštaja je 2,67. 

Policijski čas je bio i duži od petka po podne do ponedeljka ujutru, te smo i najradosniji 

hrišćanski praznik Uskrs proveli u izolaciji. Izdržali smo nekako i taj 6. maj, bio je poslednji dan 

sa policijskim časom a svi smo verovali da je pobeda naša, brojke su pale na dvocifreni broj. 

A onda su pale maske i to doslovce. Popuštanje mera i neopoštavanje preporuka smo skupo 

platili, a veliki teret su podneli lekari. Buknuo je Novi Pazar, Tutin, Beograd, Novi Sad. Početkom 

jula imali smo 4.000 hospitalizovanih, da više nije bilo nijednog mesta po bolnicama. Sve 

dvorane, sale pretvarane su u privremene kovid bolnice, celo medicinsko osoblje bilo je 

angažovana u nezi oko kovid pacijenata, a dnevni bilans novoobolelih nije padao ispod 300. I 

granice oko nas su počele da se zatvaraju za naše državljane. 

Tek je avgust počeo da donosi olakšanje, kovid ambulante postajale su praznije, ali strah kako 

će proći početak škole nije dozvoljavao da Krizni štab i malo bude optimističan sa prognozama. 

Kriva je svakako bila zakrivljena i do septembra i ostao je jedan stabilan trend, dnevno je 



 
 

beleženo manje od sto novih slučajeva.Nadležni apeluju da je neophodno smanjiti kontakte i 

držati distancu uz obavezno nošenje maski, ali ne usvajaju ove preporuke svi. Sada čekamo 

drugi talas, koji se najavljuje krajem godine, ali do drugog talasa ostalo je još vremena, dok će 

nas pikovi, odnosno skokovi očigledno pratiti u stopu do pojave vakcine. 

Korona u brojkama 

 18 osoba preminulo je od korone virusa tokom 24 sata, objavljeno je 10. jula, što je bio najcrnji 

dan u Srbiji 

 146 osoba bilo je na respiratoru 12. aprila. To je bilo i najviše ljudi u jednom trenutku na 

ventilaciji 

 445 novozaraženih imali smo u jednom danu 16. aprila kada je zdravstveni sistem bio opasno 

prenapregnut 

 4.000 ljudi je početkom jula bilo hospitalizovano zbog posledica obolevanja od korona virusa 

 6. marta registrovan je prvi slučaj infekcije novim virusom u Srbiji 

 32.511 iznosi ukupan broj registrovanih slučajeva obolevanja od korone od početka epidemije 

 

 



 
 

POLA GODINE KAO JEDAN RADNI DAN Dr Kisić Tepavčević otkriva za "Blic" šta joj je najteže palo u 

borbi sa surovim virusom 

Često čujem komentare da smo dosadni jer stalno jedno te isto ponavljamo da se nose maske, peru ruke 

i drži fizička distanca, ali te mere zaista spasavaju živote, kaže epidemiolog prof. dr Darija Kisić 

Tepavčević. 

Šesnaesti mart i 16. septembar - šta se promenilo po pitanju epidemiološke situacije, naše borbe 

protiv virusa korona, ali i načina na koji tu borbu vodimo? 

- Za ovih šest meseci virus korona je mnogima od nas promenio pogled na život. Sve situacije, događaji i 

ponašanja koji su nam se pre podrazumevali sada su odjednom postali potencijalni faktori rizika za 

prenošenje infekcije. Savremeni čovek, očigledno, teško prihvata činjenicu da je u XXI veku moguće da 

jedna zarazna bolest može da zaustavi svet. A videli smo da može! Za ovih par meseci naša saznanja i 

teorije o ovom virusu su se dosta menjali, ali ono što je ostalo nepromenjeno jeste način na koji možemo 

da sprečimo da se zarazimo. Često čujem komentare da smo dosadni jer stalno jedno te isto ponavljamo 

da se nose maske, peru ruke i drži fizička distanca, ali te mere zaista spasavaju živote. Najbolji primer je 

Kina, čije stanovništvo je upravo svojom samodisciplinom u pridržavanju ovih mera uspelo da relativno 

brzo epidemiju stavi pod kontrolu. Jako ohrabruje činjenica da na području ove zemlje već više od četiri 

meseca nije bilo registrovanog smrtnog ishoda od Covida 19, kao i da skoro mesec dana nema 

zabeležene lokalne transmisije. Na taj način svi možemo pobediti ovaj virus, ali u toj borbi moramo biti 

odgovorni, disciplinovani i složni. 

Poslednjih pola godine može se reći da su vam se spojili u jedan beskrajni radni dan, konstantan 

pritisak na struku traje evo već šest meseci. Kako ste? 

- Potpuno ste u pravu kada ste zaključili da svi ovi protekli meseci izgledaju kao jedan dugi radni dan. 

Meseci su prolazili, godišnja doba su se menjala, a naša razmišljanja i aktivnosti su bile usmerene 

isključivo ka jednom cilju - da stanemo na put virusu korona. Svaki izgubljen život kao posledica infekcije 

ovim virusom je veliki gubitak za sve nas. Veliki broj naših sugrađana je ostao bez svojih najmilijih. To je 

ono što nas sve pogađa i što ostavlja neizbrisiv trag. Zdravstveni radnici, svako u svojoj oblasti, trudili su 

se da najbolje što mogu rade svoj deo posla. Na žalost celog čovečanstva, ta borba još traje i još uvek joj 

se ne vidi kraj. To je nešto što unosi nemir i nesigurnost, ali moramo da budemo svesni da je ključ u 

našim rukama, u našoj samodisciplini i da u ovoj borbi na taj način možemo brzo i lako izaći kao 

pobednici. 



 
 

Šta vam je najteže palo u ovoj epidemiji? 

- Razdvojenost od najmilijih, nedostatak porodičnih okupljanja, odlasci u pozorište, druženje s 

prijateljima... sve one sitnice koje čine naš život a koje očigledno nismo znali dovoljno da cenimo. 

Koliko smo naučili o virusu korona, ulazimo li u jesen i zimu pripremljeni...? 

- Naučili smo da u borbi s ovim nevidljivim neprijateljem moramo biti složni, odgovorni i disciplinovani. 

Ove reči sam već nekoliko puta ponovila, ali one jesu suština. Bez toga nikada ne možemo biti dovoljno 

pripremljeni i ravnopravan protivnik virusu korona. Zbog toga iznova i iznova želim da ponovim: nosite 

maske, perite ruke, držite fizičku distancu. I opominjite svoje najmilije ukoliko se desi da se ne 

pridržavaju ovih mera. To je najbolji način da im pokažete koliko brinete za njih i koliko ih volite. 

Zbog čega ste, kao gost urednik, za rođendanski broj "Blica" odabrali baš ovu temu? 

- Pre svega sam želela da se piše o nečemu što nije vezano ni za virus korona ni za medicinu. Svima nam 

nedostaje način života i interesovanja koje smo imali pre ove pandemije. Umetnost je nešto što 

oplemenjuje i ulepšava našu svakodnevicu. Ali nažalost, u borbi za život i opstanak često dođe u neki 

drugi plan. Vest o ekranizaciji znamenitog Andrićevog romana je ponovo unela ove elemente umetnosti 

u naše živote. Većina nas je prvi put ovo veliko književno delo čitala kao obaveznu lektiru u školi, ali smo 

mu se posle uvek s radošću i ushićenjem vraćali i svaki put pronalazili nešto novo. To je roman koji 

oslikava našu istoriju i u kojem možemo pronaći korene i mnogih sadašnjih dešavanja. 

 

 



 
 

DR KON: "TU NEŠTO NE ŠTIMA I TO ME BRINE" Postoji bojazan da će se slučajevi zaraze u 

srednjim školama otkiti tek kada situacija IZMAKNE KON 

Nakon što je ministar prosvete Mladen Šarčević objavio najnoviji bilans zaraženih u školama u 

Srbiji, u oči upada jedna činjenica - veoma mali broj zaraženih je zapravo prijavljen u srednjim 

školama. Da li je to pokazatelj da je sve u redu ili da pak tu nešto ne štima? 

- U prve dve nedelje nastave u osnovnim i srednjim školama virusom korona zaraženo je 

ukupno 52 đaka i 20 zaposlenih - kaže ministar prosvete Mladen Šarčević i dodaje da je reč o 

sporadičnim slučajevima ako se zna da u školama u Srbiji ima oko 850.000 đaka. 

Na teritoriji Beograda kako je za "Blic" naveo epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon u 11 

škola je registrovan korona virus. 

- U tih 11 škola imam 13-oro zaražene dece i jednog pratioca. Za sada je samo u Osnovnoj školi 

"20. oktobar" na Novom Beogradu zabeležen prenos sa deteta na dete - pojasnio je u 

jučerašnjem preseku za naš list doktor Kon trenutnu epidemiološku situaciju u školskim 

ustanovama na teritoriji glavnog grada. 

Danas je pak, ministar Šarčević kazao da je u Beogradu zaraženo 16 učenika, zatim i da ima 

sporaduičnih slučajeva u Somboru, Novom Pazaru, Zaječar, Vranju, Nišu, Leskovcu - naglasio je 

on i dodao da je u osnovnim školama zaraženo i sedam nastavnika. 

Kon: "Brine me stanje u srednjim školama" 

Doktor Kon kaže da je sistem dobar u osnovnim školama, da funkcioniše, ali da ga brine stanje 

sa srednjim školama. 

- Mi imamo situaciju da nijedna srednja škola u gradu nije prijavila da ima zaraženog učenika. 

Postoji bojazan da će se slučajevi otkiti tek kada situacija izmakne kontroli. Kada sistem 

funkcioniše vi dobijate podatke, kada ne funkcioniše vi podataka nemate - bio je jasan naš 

epidemiolog. 

On je pojasnio da je malo verovatno da da za ovih 15 dana nijedan srednjoškolac nije imao 

temperaturu, te da ako virus postoji u osnovnim školama, onda ga mora biti i u srednjim. 



 
 

- Đaci, po svoj prilici, ne žele da prijave simptome, jer su sada u životnom dobu kada postoji 

određeni otpor prema svemu što im je naređeno. Sa srednjim školama nasuprot osnovnim ne 

postoji ni rutinska komunikacija, već se razgovara sa Ministartsvom prosvete i gradskim 

sekretarijatom za obrazovanje. 

Zaražena učenica u Nišu 

Ipak, juče je stigla vest da je prvi slučaj korona virusa zabeležen u jednoj od gimnazija u Nišu. 

- Zbog toga što je ustanovljeno da je jedna učenica niške gimnazije zaražena koronom, grupi od 

petnaestak đaka sa kojima je delila učionicu određena je samoizolacija - kaže načelnik Školske 

uprave Niš Dragan Gejo. 

Gejo nije precizirao u koju školu ide devojčica, već samo da je u pitanju jedna od gimnazija, ali 

jeste da se koronom nije zarazila u školi, prenose Južne vesti. 

 

 

Vakcinacija protiv gripa u Srbiji početkom oktobra 



 
 

 

Vakcinacija protiv gripa počeće u Srbiji u prvim danima oktobra, a država će nabaviti oko 

500.000 doza vakcina, što je za 35 odsto više nego prethodne godine, prenela je "Politika". 

Prema navodima lista, vakcina će biti besplatna i dobiće je oni koji to žele. 

Institut za virusologiju, vakcine i serume "Torlak" proizvešće između 100.000 i 150.000 doza 

domaće vakcine protiv gripa. 

Ostatak vakcina je naručen od inostranih proizvođača. 

Za decu staru od šest meseci do tri godine biće nabavljena vakcina farmaceutske kuće "Sanofi" 

a za odrasle, vakcina kompanije "Abot bilodžikals". 

 

 

NE TREBA SVAKO BOLESNO DETE DA SE TESTIRA: Roditelji školaraca sa simptomima 
zabrinuti, evo šta kaže struka 

http://rs.n1info.com/journalist14/Beta-
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U PRVE dve nedelje nastave u školama virusom korona zaraženo je 52 đaka i 20 zaposlenih. 

Ovo je rekao Mladen Šarčević, ministar prosvete, i pojasnio da je reč o sporadičnim 

slučajevima, ako se zna da u školama u Srbiji ima oko 850.000 đaka. On je precizirao da u 

1.250 osnovnih škola koronu ima 27 đaka, a da od tog broja šestoro učenika nije ni dolazilo 

u školu. U srednjim školama inficirano ih je 25. 

- U Beogradu je zaraženo 16 učenika, a ima i sporadičnih slučajeva u Somboru, Novom 
Pazaru, Zaječaru, Vranju, Nišu, Leskovcu - naglasio je on i dodao da je u osnovnim školama 
zaraženo i sedam nastavnika, jedan direktor, a ima zaraženih i spremačica.  

Inače, roditelji imaju zamerke na to što u domovima zdravlja neće da testiraju decu sa 
respiratornim simptomima. Smatraju da im je test potreban, jer deca uglavnom imaju blage 
simptome, koji prođu za dva-tri dana, posle čega se vraćaju u školu i mogu da prošire zarazu. 
Pitaju se i da li bi trebalo promeniti protokole, pa da se deca, za razliku od odraslih, testiraju i sa 
lakim respiratornim tegobama, kako bi efikasnije otkrivali zaražene. 
- Nije opravdano, ni potrebno da se testira svaka osoba koja se javi u kovid-ambulantu sa 
sumnjom na koronu. 

Ovim rečima sa prve linije odbrane od epidemije odgovaraju na komentare pojedinih 
nezadovoljnih. 

 
 

KOVID OPET U ZALETU 

Virus korona je opet u zaletu - sa 102 nova slučaja infekcije, u poslednja 24 sata imali smo 
28 zaraženih više nego dan ranije, ili čak tri i po puta više nego u ponedeljak. Procenat 
pozitivnosti na 7.682 testirane osobe je premašio jedan odsto, a preminula je još jedna 
osoba. 

Na respiratorima u bolnicama juče je bilo 23 pacijenata, pet manje nego dan ranije. 
Prema instrukciji Instituta "Dr Milan Jovanović Batut", odluka o testiranju donosi se na 
osnovu kliničke slike, radiografskog snimka pluća i biohemijskih analiza. Kandidati za 
testiranje su osobe sa simptomima akutne respiratorne bolesti, koja uz temperaturu iznad 
37 stepeni imaju i jedan od kliničkih znakova bolesti: kašalj, kratak dah i otežano disanje. 
Ali, konačnu odluku da li se radi PCR test, donosi lekar u kovid-ambulanti. Isto važi i za 
odrasle i za decu. 

- Naši lekari u kovid-ambulantama imaju toliko iskustva da sa ogromnom preciznošću mogu 
da procene ko je za PCR testiranje na virus korona - kaže prof. dr Darija Kisić Tepavčević, 
zamenica direktora "Batuta". - Jasno su propisane indikacije za testiranje i građani bi trebalo 
da veruju svom lekaru. 



 
 

Na primedbu da je bilo slučajeva da pacijent u kovid- ambulanti nije testiran na koronu, a da je 
test koji je uradio na lični zahtev potvrdio infekciju, prof. Kisić Tepavčević kaže da su takvi 
slučajevi "izuzeci". 
Doktor Srđa Janković, imunolog u Univerzitetskoj dečjoj klinici u Tiršovoj, navodi da postoji 
poriv da se žuri sa testom, a ne na pregled, a trebalo bi da bude obrnuto.  

- Svako dete koje dolazi sa simptomima respiratorne infekcije pedijatar pregleda i prati, 
zakazujući kontrolu ako je potrebno već za sutradan i "tretira" ga kao da je kovid pacijent - 
objašnjava, za "Novosti", dr Božica Novaković, direktor Doma zdravlja Novi Beograd. - 
Obavezno se savetuje i izolacija. To da dete bude pod nadzorom pedijatra i da u slučaju 
promene zdravstvenog stanja dođe na pregled i mimo zakazanog termina za kontrolu, 
mnogo je važnije od samog testiranja. Ako pedijatar proceni da je potrebno, i PCR testiranje 
će doći na red. 

Doktorka Novaković kaže da se u praksi lekari susreću sa preuranjenim očekivanjima 
roditelja da se dete testira na kovid pre nego što pedijatar proceni da je to potrebno:  

- Razumljivo je da su roditelji, ali i svi ostali pojačano zabrinuti zbog epidemije kovida, ali bi 
pacijenti morali više da veruju svojim lekarima. 

 

 

OVI LjUDI SU OTPORNIJI NA KOVID: Naučnici otkrili koja krvna grupa štiti od virusa korona!  

NAUČNICI su otkrili kako i krvna grupa može da igra određenu ulogu u tome koliko će težak 

oblik bolesi razviti osoba koja se zarazi Kovidom-19. 



 
 

Takođe, utvrđeno je da su ljudi sa dijabetesom i apnejom (kratki periodični prestanak 
disanja tokom spavanja) grupa sa povećanim rizikom od hospitalizacije.  

Ove podatke na svetlo dana iznela je nova studija Univerziteta Varvik, a do otkrića je došlo 
nakon sistematskih izveštaja drugih studija koje su prijavile ishode Kovida-19 kod pacijenata 
kojima je isto tako dijagnostikovana i opstruktivna apneja u snu. Rezultati su objavljeni u 
naučnom časopisu "Sleep Medicine Reviews". 

Jedna od istraživanja pokazalo je i da je kod pacijenata koji imaju dijabetes i koji su 
hospitalizovani zbog korona virusa, te koji primaju terapiju za opstruktivnu apneju u snu, 
rizik od smrti povećan čak 2,8 puta. 

Ono što je problem jeste što je čak 85 odsto slučajeva opstruktivne apneje u snu zapravo 
neotkriveno, odnosno bez dijagnoze, a bez jasnih podataka o tome teško je tačno odrediti 
koliko je ljudi s tim poremećajem možda iskusilo teži oblik Kovida-19. 

Jedna krva grupa pruža određenu zaštitu od hospitalizacije? 

Druga grupa istraživača otkrila je da krvna grupa ima uticaj na rizik dobijanja korona virusa. 
Genetička kompanija "23andMe" tvrdi da je krvna grupa povezana s rizikom od korona 
virusa, iako nije jasno koliko i postoje li načini na koje lekari mogu da deluju na to.  

Naučnici iz pomenute kompanije posmatrali su Dnk više od milion ljudi. Više od 15.000 njih 
imalo je pozitivan test na korona virus, a 1131 pacijent bio je hospitalizovan. Svi prikupljeni 
podaci jačaju dokaze o ulozi krvnih grupa A, B i 0 u genetici domaćina korona virusa.  

-Naši podaci podržavaju ulogu u osetljivosti na infekcije, sugerišući da je krvna grupa O 
zaštitna za razliku od ostalih - naglašeno je u njihovom izveštaju. 

Pored krvne grupe, daleko veći rizik je i gojaznost, koji više nego duplira šansu za 
hospitalizaciju. 

 

 

 

 

 

 


